
 
 

 van Gedeputeerde Staten  

 op vragen van 

1 http://www.vng.nl/Documenten/Extranet/Ruimte/2011/20110408_megastallen_briefstas.pdf 
http://www.rijksoverheid.nl/documenten-en-publicaties/brieven/2011/03/25/brief-aan-gs-over-
bouw-megastallen.html 

2 http://www.moraal.nl/laatste-berichten-wro/item/1156-ministerie-start-dialoog-over-
megastallen 

 

Antwoord 
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Nummer 
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Onderwerp 
 Moratorium en dialoog over megastallen 

 

 

 

Aan de leden van Provinciale Staten 

 

Toelichting vragensteller 

Begin dit jaar is door de Tweede Kamer 2 moties aangenomen voor een moratorium 

op en dialoog over megastallen. 

 

Staatssecretaris Bleker (Economische Zaken, Landbouw en Innovatie) heeft de 

Vereniging van Nederlandse Gemeenten (VNG) en de provincies via een brief 

(d.d. 25 maart 2011, kenmerk: 192082)1 gevraagd om mee te werken aan een 

maatschappelijke dialoog over megastallen. Het ministerie bereidt de dialoog voor.2 

 

Provinciaal beleid 

Provincies en gemeenten zijn primair verantwoordelijk voor ruimtelijk beleid met 

betrekking tot megastallen. Gemeenten toetsen aanvragen voor megastallen aan het 

bestaande provinciale en het gemeentelijke ruimtelijk beleid.  

 

1. Wat vindt u van de bovengenoemde brief van staatssecretaris Bleker aan de 

provincies betreffende het provinciaal beleid rondom (grootschalige) intensieve 

veehouderij? 

 

Antwoord 

Gedeputeerde Staten onderschrijven de inhoud van de brief. 

 

2. Bent u met ons van mening dat megastallen schadelijk zijn voor de volksgezondheid, 

het milieu en nadelig zijn voor het dierenwelzijn? Zo nee, waarom niet? 

 

Antwoord 

Diverse onafhankelijke onderzoeken zijn uitgevoerd naar de gevolgen van 

“megastallen” voor de volksgezondheid, milieu en dierenwelzijn. Deze zullen worden 

betrokken bij de brede maatschappelijke discussie die staatssecretaris Bleker wil 

starten. 
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3. Heeft er al een gesprek plaatsgevonden tussen staatssecretaris Bleker en de 

provincie Zuid-Holland over (een moratorium op en/of dialoog over) de megastallen? 

Zo ja, wie waren daar bij dat gesprek betrokken? Indien er een verslag is bijgehouden, 

zouden wij dat graag ontvangen. Indien er geen verslag is bijgehouden, willen wij 

graag alsnog verslaggeving van het gesprek ontvangen. 

 

Antwoord 

Er heeft geen gesprek plaatsgevonden. Naar onze mening is dat niet nodig, 

aangezien de provincie Zuid-Holland al jaren de nieuwvestiging van intensieve 

veehouderijen tegenhoudt.  

 

4. Indien het gesprek nog niet heeft plaatsgevonden, hoe verloopt de communicatie dan 

met het ministerie? 

 

Antwoord 

Zoals in de brief van de staatssecretaris aangegeven ziet hij vanuit ruimtelijk 

perspectief geen rol voor het rijk. Hij verwijst hierbij naar de rol van provincies en 

gemeenten op het gebied van ruimtelijk ordening. Hierdoor zien wij geen aanleiding 

om over het betreffende onderwerp met het ministerie te communiceren. 

 

5. Bent u bereid om ons op de hoogte te houden als er een gesprek plaatsvindt, wat er 

dan besproken gaat worden, wie er bij betrokken zijn en kunt u van dit gesprek het 

gespreksverslag doen toekomen? 

 

Antwoord 

Niet van toepassing, zie antwoord 3. 

 

6. Zijn er al ideeën over de wijze waarop de maatschappelijke discussie en dialoog 

gevoerd gaan worden, zo ja welke en wie worden daar bij betrokken? 

 

Antwoord 

Uw vraag raakt de disussie die staatssecretaris Bleker met de brief wil starten. Met de 

brief heeft immers het ministerie het initiatief genomen om de discussie te starten. De 

provincie Zuid-Holland zal in het vervolgtraject zelf niet initiëren, maar desgewenst 

participeren. 

 

7. Op welke wijze worden mensen die overlast ondervinden van de intensieve vee-

houderij en andere inwoners in de provincie Zuid-Holland betrokken bij de dialoog 

over megastallen?  

 

Antwoord 

Niet van toepassing, zie antwoord 6. 
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8. Bent u bereid Provinciale Staten te betrekken over de verdere voortgang? 

Zo ja, op welke wijze? Zo nee, waarom niet? 

 

Antwoord 

Als er sprake is van nieuwe ontwikkelingen, zullen wij zoals gebruikelijk Provinciale 

Staten daarover informeren.  

 

9. Hoeveel aanvragen voor uitbreiding van megastallen zijn er aan de provincie Zuid-

Holland in 2010 en in 2011 voorgelegd aan de provincie en door welke gemeenten en 

hoe heeft u die beoordeeld? 

 

Antwoord 

In het recente verleden zijn er geen aanvragen bij de provincie gedaan voor 

“megastallen” en of nieuwvestiging van intensieve veehouderijen.   

 

10. Om welke hoeveelheden dieren ging het in die gevallen? 

 

Antwoord 

Niet van toepassing, zie antwoord 9. 

 

11. Hoe beoordeelt u recent ingekomen aanvragen in het licht van de huidige discussie 

over een moratorium voor en dialoog over megastallen? 

 

Antwoord 

Alle mogelijke aanvragen zullen worden beoordeeld op basis van de uitgangspunten 

van de nota landbouw en de Verordening Ruimte. 

 

12. Bent u bereid om een provinciaal voorbereidingsbesluit te nemen over een moratorium 

voor megastallen en zo ja wanneer? Zo nee, waarom niet? 

 

Antwoord 

Een voorbereidingsbesluit is onnodig. Nieuwvestiging van intensieve veehouderijen 

worden per definitie uitgesloten binnen het ruimtelijk beleid. Alsmede mag een 

agrarisch bouwblok maximaal 2 hectare zijn. Dit maakt dat “megastallen”, zoals 

besproken in diverse media, niet mogelijk zijn binnen de provincie Zuid-Holland. 

 

 

Den Haag, 31 mei 2011 

 

Gedeputeerde Staten van Zuid-Holland, 

secretaris,                                                   voorzitter, 

 

M.H.J. van Wieringen-Wagenaar             J. Franssen 

 

 


